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Waardevol 
tijdsdocument, 
alleen jammer 

van de presentatie
Ronald Meeus zet de blik op oneindig. 

Vandaag: HBO-documentaire Pelosi in the House.

Toen het land in maart 
2020 op slot moest, be-
sloot ik de extra vrijgeko-

men tijd goed te benutten 
door wat te werken aan me-
zelf. Een jaar later was ik daar 
helaas niet verder in geraakt 
dan een Syntra-dagopleiding 
videomontage. Maar ik had tij-
dens die vijf voormiddagen – 
van februari tot maart 2021, er 
was dus écht geen haast ge-
moeid met die verhoogde zelf-
realisatie – goed genoeg opge-
let om na het doorkijken van 
Pelosi in the House met het on-
wrikbare gevoel te blijven zit-
ten dat die HBO-documentaire 
in een half uur bij elkaar kon 
zijn geplakt.

De � lm is een sequentie van 
� lmopnames die documentai-
remaker Alexandra Pelosi de 
afgelopen jaren had gescho-
ten van haar moeder Nancy 
Pelosi. Die is aan haar laatste 
weken als voorzitter van het 
Amerikaanse Huis van Afge-
vaardigden bezig, waarin de 
Democraten nu nipt in de 
minderheid zijn. Hier en daar 
pivoteerden de scènes rond 
een quote die tekenend moet 
zijn voor de 82-jarige power-
politica, genre “Ik ben een 
werkpaard, geen luxepaard”, 
en de eigen � lmopnames wer-
den afgewisseld met raak ge-
kozen archiefmateriaal, maar 
het eindresultaat laat een wat 
gemakzuchtige impressie na.

Eén kernelement maakt Pelo-
si in the House dan weer waar-
devoller dan eender welke an-
dere docu over het leven van 
deze por� eren dame van de 
Amerikaanse politiek: als doch-
ter van de protagoniste van 
haar tele� lm had Alexandra Pe-

losi, voormalig politiek journa-
list voor tv-zender NBC en ge-
huwd met de Nederlandse 
Amerika-correspondent Mi-
chiel Vos, natuurlijk ongeëven-
aarde toegang tot de gebeurte-
nissen achter de coulissen. Die 
vlieg-aan-de-muuraanpak 
maakt van Pelosi in the House
dus op zijn allerminst een erg 
waardevol tijdsdocument.

Van een willekeurige came-
raploeg hadden Pelosi en haar 
entourage wellicht niet toege-
staan dat de camera’s zouden 
blijven rollen op de momenten 
voor en na die hallucinante 
State of the Union in 2020, 
toen ze de papieren afdruk 
van Trumps speech voor het 
oog van de wereld aan repen 
scheurde. En het laatste half-
uur van de docu had zelfs de 
kracht van bewijslast: een se-
rie climactische scènes, die 
toonden hoe Pelosi op 6 janua-
ri 2021 samen met andere 
volksvertegenwoordigers op 
de vlucht moest tijdens die 
raid van verstandelijk minder-
bedeelden op het Capitool, 
kreeg eerder dit jaar al zijn 
premièrevertoning op de on-
derzoekscommissie naar die 
bewuste dag.

Maar in deze tijden waarin 
de documentaire hoogtij viert 
als kunst- en entertainment-
vorm verwacht je ook min-
stens een béétje te worden ver-
rast door de vorm waarin dat 
beeldmateriaal wordt gepre-
senteerd. Het materiaal dat de 
kern van Pelosi in the House
vormt, verdiende iets meer 
dan schrale cinéma vérité.

Pelosi in the House is te 
bekijken op Streamz.

Bowhouse. Zes podiumhuizen slaan de handen in elkaar

In Gentse 
cultuursector 
is sharing ook 

echt caring 

In Gent engageren zes podiumhuizen zich om elkaar 
te helpen door mankracht, infrastructuur en expertise 

met elkaar te delen. Met een kwinkslag  noemen ze 
zich Bowhouse Gent - buighuis, dienstbaar huis - en 

hun bedoeling is om elkaar te stutten.’
EVELYNE COUSSENS

e kiem voor Bowhouse Gent werd gelegd 
tijdens de coronapandemie. Daan Vander 
Steene, de zakelijk directeur van NTGent, 
zag hoe zijn huis worstelde om recht te 
blijven – en hoe dat bij de collega’s niet 
anders was. “We zaten in die periode ge-
regeld samen – een van de grote verdien-
sten van het Gents Kunstenoverleg – en 
we legden onze kwetsbaarheden op tafel. 
Daardoor groeide er een sterk vertrou-
wen.”

De eerste crisis werd gevolgd door een 
tweede (subsidie)crisis en daarna volgde 
de energiecrisis. “Vandaag zien we dat de 
overbelasting van onze mensen en huizen 
structurele vormen aanneemt”, zegt Van-
der Steene. “In zo’n situatie is het zinloos 
om te proberen alle problemen alleen op 
te vangen. Op een gegeven moment zijn 
de oplossingen die je als individuele orga-
nisatie kunt bedenken op.” David Bau-
wens van Ontroerend Goed vult aan: “Er 
zit geen rek meer op middelen of mensen. 
De enige oplossing schuilt in schaalvoor-
deel – in samenwerking.”

Vander Steene en co riepen Bowhouse 
Gent in het leven, met zes huizen met een 
gedeeld DNA: NTGent, CAMPO, Kopergie-
tery, LOD, laGeste en Ontroerend Goed 

maken internationaal podiumwerk. Ze be-
loven om elkaar te ondersteunen op zake-
lijk-organisatorisch vlak, zonder te raken 
aan de individuele artistieke identiteit.

Het delen van mensen of middelen lijkt 
vanzelfsprekend, maar dat is het niet, il-
lustreert Carl Gydé van CAMPO. “Ieder 
van ons stuurt apart een spreidingsver-
antwoordelijke naar de internationale fes-
tivals, om onze voorstellingen te verko-
pen. De werkdruk op die medewerkers is 
ontzettend hoog, want ze moeten op elke 
belangrijke plek zijn. Maar stel nu eens 
dat we het werk verdelen, en één iemand 
de producties van alle collega’s in zijn 
portfolio meeneemt? Dat klinkt vanzelf-
sprekend, maar het impliceert dat ieder-
een er blindelings op moet vertrouwen 
dat die persoon even hard zijn best doet 
voor onze als voor zijn eigen voorstellin-
gen.” 

En zo zijn er binnen dit type podium-
huizen nog heel wat cruciale  ‘eenper-
soonsfuncties’. Als zo’n overbelaste per-
soon uitvalt, heeft het huis direct een 
groot probleem. Een bredere pool zou de 
huizen in tijden van nood kunnen depan-
neren. Maar daarvoor is dus vertrouwen 
nodig, véél vertrouwen.

D

Boekenfestival FAAR strikt Binu Singh, 
Arnon Grunberg en Elisabeth Lucie Baeten
Het non-� ctieboekenfestival FAAR zal 
in maart plaatsvinden rond het thema 
‘denken over morgen’. Tijdens het fes-
tival staan drie ‘denkers’ centraal: kin-
derpsychiater Binu Singh, scenariste 
Elisabeth Lucie Baeten en schrijver 
Arnon Grunberg. De drie presenteren 
hun inzichten tijdens het openingsde-
bat van het festival op 10 maart.

Het FAAR boekenfestival is intussen 
aan de tweede editie toe. Van 10 tot 12 
maart brengt het festival een reeks ac-
tiviteiten naar verschillende plaatsen 
in Oostende. Tijdens FAAR worden 
auteurs in de kijker gezet via auteurs-
lezingen, workshops, interviews, pa-
nelgesprekken en (literaire) proeverij-

en, met cultuurcentrum De Grote 
Post als kloppend hart. Daar komt een 
pop-up boekhandel en vinden sig-
neersessies plaats. Andere locaties 
zijn onder meer De Cierk, Thermae 
Palace, IOBZ, ’t Leeshuus, Bibliotheek 

Kris Lambert en KAAP.
Ook Marian Donner, Tom Lanoye, 

Nina Mouton, Jean Blaute, Fleur Pie-
rets, Geert Sels, Ann Wauters en Wim 
Distelmans zullen de revue passeren. 
Het volledige programma wordt half 
januari bekendgemaakt.

“Denken over morgen is nog steeds 
onze baseline, maar de toekomst 
vormgeven lukt niet met denken al-
leen: het publiek van FAAR wordt uit-
gedaagd om de handen uit de mou-
wen te steken en de benen te strekken. 
De zee is daarbij onderwerp en con-
text tegelijk. Ze is de rode draad”, zeg-
gen curatoren Guinevere Claeys en El-
len Van Tichelt. (BELGA)

Van 10 tot 12 maart 
brengt het festival 

een reeks activiteiten 
naar verschillende 

plaatsen in Oostende
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Bowhouse Gent zit vandaag in een pi-
lootfase. Veel, zoniet alles hangt af van de 
coalition of the willing. De vraag is natuur-
lijk hoe schaalbaar en vertaalbaar zo’n 
deelmodel is naar de bredere podiumsec-
tor. Zijn er nog andere Gentse organisa-
ties die kunnen aansluiten? Kan er een 
overlap zijn met andere steden? Als het 
model werkt, zou het een voorbeeld kun-
nen worden van een antigif tegen de 
‘overlevingsmodus’ waarin het podium-
veld vastzit. Maar Gydé blijft voorzichtig: 
“Natuurlijk denken wij na over manieren 
om dit experiment in de toekomst uit te 
breiden. Maar in deze fase is het belang-
rijk om de oefening rustig te maken.”

Vander Steene: “Niemand van ons heeft 
de arrogantie om te beweren dat wij weten 
hoe de sector moet worden georganiseerd. 
Toch geloof ik dat er een momentum is. De 
nood is hoog, en de sfeer in Gent is op dit 
moment zeer coöperatief. Tijd om van onze 
kwetsbaarheden een kracht te maken.”

‘De bedoeling is niet om geld 
te besparen. De bedoeling 
is dat we niet crashen’
DAAN VANDER STEENE
ZAKELIJK DIRECTEUR NTGENT

David Bauwens 
(Ontroerend 
Goed), Carl Gydé 
(CAMPO) en Daan 
Vander Steene 
(NTGent) overstij-
gen het concur-
rentiedenken. 
© WOUTER VAN VOOREN

Henry Cavill keert niet 
terug als Superman
Henry Cavill (39) zal niet meer 
in het iconische blauw-rode pak 
van Superman kruipen. De Brit-
se acteur maakte dat zelf op In-
stagram bekend. Nochtans had 
Cavill in oktober nog aangekon-
digd terug Superman te gaan 
spelen. 

Cavill  speelde Superman 
voor het eerst in Man of Steel uit 
2013 en daarna ook nog in Bat-
man v Superman: Dawn of Justi-
ce en Justice League. Hij had eer-
der dit jaar ook nog een cameo 
als Superman in Black Adam. 

“Nadat de studio me had ver-
teld om mijn terugkeer in okto-

ber aan te kondigen, is dit 
nieuws niet het gemakkelijkste, 
maar zo is het leven”, schrijft 
hij. 

Cavill zegt de wissel van de 
wacht te begrijpen. “Mijn beurt 
om de cape te dragen is voorbij, 
maar het was een erg leuke rit 
met jullie allen.” (HLN)

Cavill kroop sinds 
2013 verschillen-
de keren in het 
blauw-rode pak.

Veiling iconische ‘E.T.’-robot zal allicht 
tussen 2 en 3 miljoen euro opleveren
Veertig jaar na de release van Steven 
Spielbergs E.T. wordt de robot, die het 
buitenaardse wezen moest voorstel-
len, geveild. De pop wordt te koop 
aangeboden door Julien’s Auctions in 
Californië en de prijs wordt geschat 
tussen 2 en 3 miljoen euro.

Met zijn aluminium frame en bloot-
liggende kabels bestaat de pop uit 85 
mechanische gewrichten die de neus, 
ogen, oogleden, nek en armen doen 
bewegen. Het wezen leek zo realis-
tisch dat de jonge Drew Barrymore ge-
loofde dat het een echt levend wezen 
was. De robot werd ontworpen door 
Carlo Rambaldi, een Italiaanse special 
e� ects-artists die onder meer ook de 

ruim twaalf meter hoge aap in King 
Kong en de parasiet in Alien ontwierp. 
Voor die drie ontwerpen won hij tel-
kens een Oscar.

Behalve deze pop kan men ook 
niet-gepubliceerde schetsen kopen 
die zijn gebruikt voor het ontwerp, of 
een � ets die naar de maan vloog met 
E.T. en Elliott. Daarnaast worden ook 
objecten uit andere legendarische 
� lms geveild. Daarbij onder meer jur-
ken van Marilyn Monroe (tussen de 
40.000 en 80.000 euro) of een model 
van de Shooting Star, een van de be-
zemstelen waarop personages uit de 
‘Harry Potter’-saga rondvlogen (tus-
sen 30.000 en 50.000 euro). (HLN)

De pop, die bestaat uit een frame en 
blootliggende kabels, heeft liefst 85 
mechanische gewrichten. © ANP / EPA

Minstens evenveel vertrouwen vergt het 
delen van zakelijke systemen. Vander 
Steene: “Vandaag investeert NTGent in 
een nieuwe ICT-toepassing voor het bud-
getteren van internationale producties. 
De zakelijk leider van LOD volgt dat pro-
ces intens mee op. Het betekent dat zij op 
dit moment vrij inkijk heeft in de � nancië-
le gegevens van NTGent. Ze weet perfect 
wie wat verdient. (lacht) Maar ik vind dat 
ondergeschikt aan de e�  ciëntiewinst.”

EFFICIËNTIE
Het woord ‘e�  ciëntie’ zal nogal wat cultu-
rele beleidsmakers als muziek in de oren 
klinken, en dat is niet zonder risico. Voor 
je het weet bewijst Bowhouse ongewild 
dat het méér kan met minder (mensen en 
middelen). Ironie ten top, reageert Bau-
wens: “Dit is heel duidelijk géén antwoord 
op een e�  ciëntievraag vanuit de over-
heid. Het is een oplossing voor het feit dat 
vandaag iedereen op zijn tandvlees zit.” 

Vander Steene stelt het nog scherper: “De 
bedoeling is niet om geld te besparen. De 
bedoeling is dat we niet crashen.”

Het sharen van Bowhouse Gent heeft 
met andere woorden niet primair  te ma-
ken met het rationaliseren van middelen, 
maar met het caren om mensen. De kun-
stensector kampt al jaren met een tekort 
aan medewerkers op verschillende crucia-
le posten: technici, boekhouders, zakelijk 
leiders. Burn-outs maar ook het gebrek 
aan degelijke exitscenario’s zorgen ervoor 
dat steeds meer ervaring uit de sector 
wegvloeit. Maar hoe zorg je ervoor dat de 
uitstroom van oudere werknemers gekop-
peld wordt aan de entree van jonge men-
sen? Zodat nieuwkomers betere oplei-
dingskansen krijgen?

Door het netwerk te verbreden, zegt 
Bowhouse Gent. Gydé: “CAMPO zoekt op 
dit moment een nieuwe boekhouder. In 
de vacature staat dat die persoon enkele 
maanden zal kunnen warmdraaien bij NT-

Gent, waar er een topboekhouder zit. Of 
neem mezelf als voorbeeld: mijn gezond-
heid staat het niet langer toe om binnen 
CAMPO de nodige taken op te nemen. 
Binnenkort verhuis ik naar NTGent, waar 
ik mijn expertise op een meer gepaste ma-
nier kan inzetten. Door een groter vang-
net ontstaat interne mobiliteit, komen er 
oplossingen voor mensen die we anders 
zouden verliezen. Het is het voordeel van 
groter te zijn, zonder een grote organisa-
tie te worden.”


